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A Nemzetközi E-Hulladék Nap alkalmából nyilvános- 
ságra hozott becslések alapján az idén 57,4 millió 
elektronikai hulladék keletkezik majd, amely új rekor-
dot fog jelenteni. Ennek a mennyiségnek csupán egy 
nagyon kis részét hasznosítják újra és ez a fogyasz-
tók felelőssége is. Fontos lenne ugyanis, hogy az 
emberek megjavítsák vagy újrahasznosításra adják 
be és ne pedig kidobják az elromlott készülékeiket. 
A brüsszeli székhelyű Waste of Electrical and Elect-
ronic Equipment Forum (WEEE Forum) környezet-
védelmi szakértői kimutatták, hogy az 57,4 millió 
tonna több, mint a kínai nagy fal súlya.
Az Egyesült Nemzetek Szervezetének Egyeteme 
által is készített Globális E-Hulladék Monitor 2020 
szerint 2019-ben 53,6 millió tonna elektronikai 
hulladék keletkezett világszerte, ami 21 százalé-
kos növekedést jelent 2014-hez képest. Úgy tűnik, 
hogy a trend nem javul egészen 2030-ig, amikorra 
a szakemberek már 74 millió tonna elektronikai 
hulladékot számítanak. A WEEE Forum rámutatott, 

hogy a koronavírus-járvány miatt sokan az eddigi-
nél több elektronikai terméket szereztek be.

A probléma ugyanakkor nem is a keletkezett 
mennyiség, hanem annak kezelése. Az ENSZ szakér-
tői úgy vélték, hogy 2019-ben az elektronikai hulla-
déknak csupán a 17,4 százalékát gyűjtötték össze és 
hasznosították újra. Számos értékes anyagot – pél-
dául aranyat és ezüstöt is – elégettek vagy a szemét-
hegyekre kerültek. Ugyanez történt a veszélyes anya-
gokkal, például a higannyal is. Pascal Leroy, a WEEE 
Forum igazgatója azt nyilatkozta, hogy amíg az 
emberek a használt vagy elromlott eszközeiket nem 
adják vissza, adják vagy adományozzák el, addig tel-
jesen új anyagokat kell alkalmazni a gyártási folya-
matok során, amely nagy környezeti károkat okoz.

A helyzetet súlyosbítja, hogy hiába van már az 
Európai Unióban is elektronikai hulladékra vonat-
kozó irányelv, az egyes tagországok messze elma-
radnak a vállalt teljesítéseiktől. Mindenesetre jövő 
januárjától azok a kereskedők, akik legalább 800 
négyzetméteren árulnak élelmiszereket és évente 
egy vagy több alkalommal eladásra kínálnak elekt-
ronikai termékeket, kötelesek lesznek kialakítani az 
üzleteikben elektronikai hulladékokat átvevő ponto-
kat. Az új rendszert 2022. június 30-ig kell bevezetni.
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Még soha nem keletkezett annyi e-hulladék, mint amennyi várhatóan az idén fog.

Rekordszinten az elektronikai hulladék

A szolgáltatás egyelőre ingyenesen tesztelhető és 
kizárólag az Amerikai Egyesült Államokban érhető 
el. A Neeva eddig közel 70 millió eurót gyűjtött 
össze befektetőktől, köztük volt a Sequoia és az 
1965-ben alapított Greylock kockázati tőkebefek-
tető társaság. A Ramaswamy által toborzott csapat 
tagja például Udi Manber, aki nyolc éven át vezette 
a Google keresőrészlegét és megalapította az 
Amazon A9 laboratóriumát. Szintén a tagok között 
van Darin Fisher, a Google Chrome böngészőért 
felelős korábbi vezetője.

Ramaswamy pontosan tisztában van azzal, hogy 
a projekt számos vezető szemét szúrja. Elvekről van 
szó és ő egyszerűen nem hiszi, hogy a reklámo-
kon alapuló üzleti modell jó a társadalom számára. 
A Neeva jövőre néhány százezer aktív felhasználó-
val akar rendelkezni, a cél az, hogy közülük néhá-
nyan már előfizetők legyenek és a szolgáltatást 
Európában is elérhetővé tegyék.

Válogatta: Berke Barnabásné
Forrás: www.sg.hu

https://weee-forum.org/ws_news/international-e-waste-day-2021/
https://weee-forum.org/ws_news/international-e-waste-day-2021/
https://sg.hu/cikkek/it-tech/147377/rekordszinten-az-elektronikai-hulladek
https://sg.hu/cikkek/it-tech/147662/reklammentes-keresot-keszitene-a-google-volt-menedzsere
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